
 

Skolebestyrelsesmøde, Skolecenter Hirtshals 
Mandag den 18. november 2019 
Kl. 16.30 - 18.30 Hirtshals undervisningssted 
Fraværende: Lise, Sylvia, Jimmy 
 
Punkt 1 - Skolepenge 
På skolebestyrelsesmødet den 21. oktober 2019 besluttede skolebestyrelsen at kigge 
nærmere på mulighederne for at implementere et kontantløst betalingssystem for eleverne i 
SkoleCenter Hirtshals. Formålet med systemet skal primært være at give børn og forældre 
en bedre, en mere sikker og en mere fleksibel mulighed for at købe mad i vores kantine og 
salgssteder på alle tre undervisningssteder. 
Teknisk servicemedarbejder Bjørn, kommer igen på besøg for at fremlægge og drøfte 
fordele og ulemper ved dette (Skolepenge) og lignende systemer. 
 
Referat‑ : 
Rådhuset i Hjørring er ved at kigge på nyt betalingssystem. Vi følger deres overvejelser for 
at se om der eventuelt er grundlag for et samarbejde og en mulighed for at reducere 
administrationsomkostninger. 
 
Punkt 2 - Økonomi - Budget 2020 
Den 7. oktober 2019 2. behandlede Byrådet det kommunale budget for 2020. Det betyder at 
de økonomiske rammer for SkoleCenter Hirtshals er så faste at bestyrelse begynder arbejdet 
med budget 2020. 
På mødet fremlægges: 

- Regnskab 2019 - vores bedste bud, da året endnu ikke er afsluttet 
- Tildeling 2020 - der er stadig små usikkerheder 
- Budget 2020 (og indledende tanker om 2021) - her træffes en række valg og 

retninger 
 
Skolebestyrelse drøfter det fremlagte materiale, MED-udvalgets indstilling, Ledelsesteamets 
indstilling og de prioriteringer skoledistriktslederen (af hensyn til driften) allerede har lavet. 
Frem mod bestyrelsesmødet den 17. december er der mulighed for at stille yderligere 
spørgsmål og forslag til budget 2020, som forventes godkendt på bestyrelsesmødet den 17. 
december 2019. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen tog fremlæggelsen af budget20 til efteretning. Ledelsen fremsender et 
enkelt overblik indeholdende Tildeling 2019, Budget 2019, Tildeling 2020, Budget 2020. 
Der opfordres til at sende spørgsmål til budget20 frem mod næste bestyrelsesmøde, så 
ledelsen har mulighed for at komme med kvalificeret svar. 
Ledelsesnormeringen på SCH blev drøftet i forbindelse med fald i elevtal og reduktion i 
medarbejderantal gennem de sidste par år. 

 



 

 
Punkt 3 - Elevplaner 
I forbindelse med udviklingen af en fælles struktur for elevplaner på SkoleCenter Hirtshals, 
har Ledelsesteamet nedsat en mindre arbejdsgrupper der i øjeblikket er ved at kvalificere 
emnet. De juridiske rammer omkring elevplanens form og indhold skal naturligvis 
overholdes, men der er også et ønske om at flytte elevplanens indhold tættere på barnets, 
skolens og forældrenes faktiske behov. 
Skolebestyrelsen tager en kort indledende iderunde på elevplanens form og indhold, set fra 
et forældreperspektiv. Materialet fra iderunden indgår i det videre arbejde med elevplanerne, 
og punktet genbesøges på bestyrelsesmødet den 28. april når rammen om de nye 
elevplaner har en mere konkret form. 
 
Baggrundsmateriale og lovgrundlag - LINK 
 
Referat: 
Gennem en kort iderunde, drøftede skolebestyrelsen indholdet af de nye elevplaner på SCH. 
Skolebestyrelsen anbefaler arbejdsgruppen til at have fokus på følgende punkter i 
udarbejdelsen af rammen for de nye elevplaner på SCH:  

- Overblik og detaljegrad i vurdering af faglige mål. 
- Enkelthed i hvilke områder (personlige, sociale og faglige) der skal arbejdes med for 

den enkelte elev. 
- Balance mellem det sociale og det faglige fokus. 
- Kommunikation til forældregruppen om hvor de findes, og hvordan de skal læses. 
- Et fokus på Praksisfærdigheder - hvordan vurderes disse, og hvordan kan udvikling 

beskrives. 
- Sammenhæng med skole/hjemsamtaler - før, under og/eller efter. 
- Mål og potentialer - hvordan kan forældre understøtte deres barn. 

 
Arbejdsgruppen arbejder nu videre med udviklingen af elevplanerne, og disse bringes for 
bestyrelsen i en mere færdig form i april 2020. 
 
__________________________________ 
EVT./orienteringer: 
 
Ledelsen: 

- FN17 i Hirtshals. 
- Julegaver og signalværdi. 

 
Medarbejdere: 
 
Forældrevalgte:  
 
Erhvervsrepræsentant: 

 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--trivselsmaaling-og-sprogproever/elevplaner


 

-  
Kommende punkter: 

- SSP kommer på besøg en gang om året og giver en status. 
- Der følges op på anvendelsen af udvidet åbningstid i SFO, ved udgangen af 2019. 
- Ønske om kommende punkt - forventningsafstemning i forhold til hvad der forventes 

af medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelse 
  

 



 

Skolebestyrelsesmøder 2019/20 (kl. 16.30-19.30): 
20/8-19 -  
 
21/10-19 (flyttet fra 23/10-19) -  
 
18/11-19 - Økonomitema 
 
17/12-19 -  

- Budgetgodkendelse. 
- Høring, tildelingsmodel LINK 

 
25/2-20 -  
 
28/4-20 - Elevplaner 
 
16/6-20 -  
 
Møderne er som udgangspunkt i Hirtshals! 
 

 

https://drive.google.com/open?id=1Q3zvZxQRloBAbZIvly5fIrKIFXxPOCEw

